
 

Z Á P I S 

 

z  14. zasedání zastupitelstva obce Valchov, 

konaného dne 25. 6. 2012 v 19.30 hod. v budově obecního úřadu ve Valchově 

 

 

Přítomno: ing. Jindřiška Brožová, ing. Jiří Dokoupil, Václav Hasoň, Tomáš Kalik, 

ing. Zdeněk Přikryl, Pavla Vítová, Karel Vrána 

  omluveni - ing. Radka Bezděková, Milan Fiala  

(prezenční listina) 

 

Občané a hosté: prezenční listina 

 

Program: 1     zahájení 

2. kontrola plnění úkolů 

3. rozpočtové opatření 2/2012 

4. smlouva o budoucí smlouvě o zřízení práva odpovídajícího věcnému 

břemenu 

5. smlouva o pronájmu pozemků 

6. dohoda o poskytnutí finančního příspěvku 

7. žádost o sponzorský dar 

8. různé 

9. diskuse 

10. závěr 

 

 

1. Zahájení 

 

Starostka obce zahájila 14. zasedání zastupitelstva obce (dále jen ZO), které bylo svoláno v 

souladu se zákonem č.128/2000 Sb., ve znění pozdějších předpisů. 

 

Starostka konstatovala, že je přítomna nadpoloviční většina členů ZO, a tím je ZO schopno 

právoplatně se usnášet. 

 

Zapisovatel: Ing. Brožová 

 

Starostka upozornila všechny přítomné, že ze zasedání je pořizován zvukový záznam pro 

účely pořízení zápisu, po ověření zápisu bude vymazán. Případné připomínky je třeba vznést 

co nejdříve po obdržení kopie zápisu. Hlasování zastupitelů je zapisováno jmenovitě.  

 

Poznámky k zápisu - hlasování: 

br – ing. Jindřiška Brožová 

př – ing. Zdeněk Přikryl 

ha – Václav Hasoň 

ka – Tomáš Kalik 

vr – Karel Vrána 

be – ing. Radka Bezděková 

fi – Milan Fiala 

ví – Pavla Vítová 
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do – ing. Jiří Dokoupil 

1 – zastupitel hlasoval pro 

2 – zastupitel hlasoval proti 

0 – zastupitel se zdržel hlasování 

N – zastupitel nebyl přítomen zasedání 

 

Jako ověřovatelé zápisu byli navrženi Ing. Jiří Dokoupil a Václav Hasoň. 

 

Návrh usnesení 1/14/2012:          5 - 0 - 2 

ZO schvaluje Ing. Jiřího Dokoupila a Václava Hasoně jako ověřovatele zápisu. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-0 ka-1 vr-1 be-N fi-N ví-1 do-0 

Bylo přijato usnesení č. 1/14/2012  

 

Program: 

  1     zahájení 

2. kontrola plnění úkolů 

3. rozpočtové opatření 2/2012 

4. smlouva o budoucí smlouvě o zřízení práva odpovídajícího věcnému 

břemenu 

5. smlouva o pronájmu pozemků 

6. dohoda o poskytnutí finančního příspěvku 

7. žádost o sponzorský dar 

8. různé 

9. diskuse 

10. závěr 

 

 

Navržený program jednání byl přečten, ing. Přikryl navrhnul doplnění programu o bod 8. 

fotbalové hřiště. Hlasovalo se o doplněném programu. 

 

  1     zahájení 

2. kontrola plnění úkolů 

3. rozpočtové opatření 2/2012 

4. smlouva o budoucí smlouvě o zřízení práva odpovídajícího věcnému 

břemenu 

5. smlouva o pronájmu pozemků 

6. dohoda o poskytnutí finančního příspěvku 

7. žádost o sponzorský dar 

8. fotbalové hřiště 

9. různé 

10. diskuse 

11. závěr 

    

Návrh usnesení 2/14/2012:          7 - 0 - 0 

ZO schvaluje program zasedání včetně doplněného bodu 8. fotbalové hřiště. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-N fi-N ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 2/14/2012  

 

Starostka konstatovala, že zápis z 13. zasedání ze dne 23. 4. 2012 byl ověřovateli ověřen a po 

celou dobu zasedání vyložen. 
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2. kontrola plnění úkolů 

 

Projektová žádost o dotaci na SZIF „Nová náves pro Valchov“ – dohoda na SZIF byla 

podepsána 13. 6. 2012, jsou podepsány i smlouvy o dílo s dodavateli jednotlivých částí 

stavby, stavba bude zahájena ve 27. nebo 28. týdnu. 

 

Výstupy z kontroly kontrolního výboru    
 most u č.p. 61 – úkol trvá. O: starostka a V. Hasoň 

řešení BOZP a PO, úkol trvá, byl osloven pan Sychra revizní technik elektro, který zpracuje 

revize na zařízení v majetku obce 

Oprava 3 křížů v obci – kříž před bývalou školou bude opraven v rámci rekonstrukce 

veřejného prostranství před hasičskou zbrojnicí „Na místu setkávání záleží“. Ostatní kříže 

budou postupně opravovány při jiných příležitostech. 

 

Změna ÚP – úkol trvá, O: starostka. 

 

Pojištění obecního majetku a odpovědnosti - Úkol trvá. V rámci výkonu veřejné služby 

bylo třeba uzavřít pojistku odpovědnosti, což se stalo. Zároveň je obec pojištěna na případy 

odpovědnosti vůči škodám třetím osobám. Pojištění majetku bude dořešeno do konce termínu 

stávající smlouvy. 

 

Jímka u MŠ – průzkum trhu ohledně čerpadla – hotovo, čerpadlo je již zakoupeno. Vyčištění 

jímky – úkol trvá 

 

Kolaudace chodníků + Zlatá Valcha – připravena rekonstrukce parkoviště v rámci smlouvy 

s opcí, chodníky se budou opravovat současně. Úkol trvá. Předpoklad je podzim 2012. 

 

Návrhy zastupitelů do dokumentu „Program obnovy obce“ – z minulého zápisu, stále 

platí možnost podání návrhů, dokument se již začal zpracovávat. Za posledních několik 

zasedání se žádný ze zastupitelů nevyjádřil, nevznesl podnět, ani připomínku. 

 

Hospodářská činnost v lese – cena za prodej dřeva činila asi 140  000,- Kč (12 000,- Kč 

Marek, 128 000,- Kč MP-Lesy). Náklady na těžbu byly přibližně 70 000,- Kč) Předpoklad 

zalesnění na jaře 2013.  

 

Inventarizace 2011 

Provedené inventury proběhly s následujícím výsledkem: viz zpráva z inventur. Majetek 

navržený k vyřazení je vyčleněn v protokole. Likvidační komisi ve složení ing. Radka 

Bezděková, Karel Vrána, ing. Zdeněk Přikryl projednala navržené a vypracovala protokoly. 

Většina majetku je již fyzicky zlikvidována.  

 

Kaple sv. Petra a Pavla 

Prozatím se nepodařilo vyvolat jednání s panem Veselým, úkol trvá. 

 

Veřejná služba – Vykonavatelé VS průběžně pracují, zatím nejsou žádné problémy zejména 

díky Davidovi Pluháčkovi. Pracovník David Pluháček vykonává funkci koordinátora VS, 

podařilo se z ÚP získat dotaci 8 000,- Kč měsíčně na jeho plat. Je zaměstnancem OÚ 

Valchov. 
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Dotace, o které může žádat obec Valchov:  
LESY - Podzimní kolo žádostí na SZIF na zalesňování. Starostka prověří možnosti, vyjmutí 

ze zemědělského půdního fondu a zpracuje žádost o dotaci. Úkol trvá. 

 

PŘED HASIČKOU - MAS Boskovicko Plus již vydal rozhodnutí o přidělení dotací 

z dubnové výzvy. Valchov uspěl, ve fichi č. 1 se umístil na 1.místě a získal tak celou 

požadovanou částku, tj. asi půl milionu korun. Starostka podrobně informovala o celém 

průběhu.  Valchov měl čtvrtý nejvyšší počet bodů ze všech 36 podaných žádostí. Součástí je 

schválená PD kolem hasičské zbrojnice a bývalé školy. Stavba se bude realizovat v roce 2013. 

Slavnostní otevření by proběhlo v roce 2014 u příležitosti 120 let založení SDH ve Valchově 

a plánovaného sjezdu rodáků. 

 

OPŽP -Ministerstvo životního prostředí ve svém operačním programu patrně vypíše výzvu na 

snižování energetické náročnosti v rámci veřejného osvětlení. Starostka zajistí vypracování 

projektové dokumentace na rekonstrukci veřejného osvětlení v obci – zajištěno. 

 

další a asi jednou z mála posledních možností žádat o dotace je příhraniční spolupráce – 

starostka navrhuje prověřit tuto možnost a najít si partnerskou obec na západním Slovensku. 

Z možností následných akcí lze potom budovat např. naučnou stezku nebo uspořádat festival 

či nějakou sportovní záležitost – úkol trvá 

 

Jihomoravský kraj vypsal dotační titul na záležitosti sportu. Vzhledem k širokému záběru a 

očekávanému schválení žádosti o dotaci na projekt „Nová náves pro Valchov“, tím pádem 

většímu finančnímu zatížení obce, se pokusí v této oblasti podat žádost TJ Sokol Valchov. 

TJ Sokol Valchov žádost podala a dotaci obdržela. 

 

Žádost o budoucí směnu pozemku „cesty za kravínem“ – úkol trvá – přepis z minulých 

zápisů - pan Macháček vysvětlil situaci. Jedná se o přesunutí polní cesty z původních 

pozemků p.č. 670/1, 670/2, 670/3 na nově vzniklou parcelu. Pozemky po obou stranách 

současně umístěné cesty má v majetku firma RM TRYMET a není možné jejich pozemky 

zcelit a oplotit. Pan Macháček navrhuje, aby obec Valchov prodala parcely současné cesty 

firmě RM TRYMET, která by následně na svoje náklady nechala vyměřit novou parcelu 

(cestu) a cestu přesunula na okraj vlastních scelených pozemků a po té cestu zpět odprodala 

obci Valchov. Fakticky by došlo k napřímení cesty, lepší dopravní obslužnosti a také by bylo 

možné zrušit břemena, kterými je nyní obecní cesta zatížena (přístupy na pozemky). Výměrou 

by se transakce uskutečnila v poměru 1:1.  

Místostarosta a Václav Hasoň zajistili šetření na místě samém, pro obec nenastanou žádné 

komplikace. Záměr byl vyvěšen. Je navrženo schválit prodej za 30,- Kč za metr2, případně by 

došlo ke směně pozemků, aby se ušetřily náklady.  

 

obecní knihovna Valchov  

Rekonstrukce knihovny je již zahájena, starostka zajišťuje návrh interiéru včetně možnosti 

slevy na vybavení. Z těchto důvodů bude v měsíci červenci přerušen provoz knihovny. 

Znovuobnovení provozu se předpokládá 31. 7. 2012. Malování provede Martin Špidlík. 

Stěhování knih zajistí knihovna vlastními silami, kdo může, uvítali by pomoc. Dále starostka 

vyzvala zastupitele, aby pomohli při následné montáži nábytku a vybavení. Nikdo se 

nepřihlásil. 

 

Nejbližší akce – ukončení čtecího kroužku v knihovně, vyhodnocení soutěže v kreslení 
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předpouťová zábava, Osvěžovna pátek, 29. 6. 2012,  

pouťová zábava, SDH, sobota 30. 6. 2012 na hřišti,  

nedělní program u kaple a na hřišti.  

Pan farář Koutník žádá zastupitele, zda by některý z nich nechtěl číst z Písma svatého. 

Starostka si myslí, že by to bylo vhodné. Pavla Vítová osloví pana Miroslava Dokoupila, ze 

zastupitelů se nikdo nevyjádřil. Dále se pan farář Koutník zeptal, zda nebude zastupitelům 

vadit, když bude z Písma číst paní místostarostka Vítková z Boskovic. Nikdo ze zastupitelů 

nic nenamítal. 

28. 7. 2012 Hlavní závod MTB PDV 

29. 7. 202 Valchovský drtič 50 – 2012 

Koncem srpna – akce k ukončení prázdnin, Ekohrátky 

 

DH Přísadniska – z důvodů nevyužívání DH, starostka navrhuje přesun zbytku prvků do 

areálu Borky. V areálu je již odpovídající zázemí pro rodiče a chybí vybavení pro menší děti. 

Přesunutí by bylo, v případě dohody, třeba zajistit co nejdříve s ohledem na začátek sezóny a 

chystané akce v letošním roce. Starostka osobně tuto záležitost projedná se všemi rodiči dětí 

od mostu u Dokoupilového na konec Přísadnisek, o průběhu jednání bude informovat – úkol 

trvá, starostka již jednala s částí rodičů v uvedené lokalitě. 

 

Žádost o odkoupení pozemku v průmyslové zóně – pan Šmeral, starostka navrhla, aby pan 

Šmeral přišel na zasedání a svoji situaci blíže objasnil, pan Šmeral se dostavil a sdělil, že by 

chtěl odkoupit pozemek v průmyslové zóně, asi 1000 m
2
 ke stavbě skladovací haly a nádvoří. 

Žádá o stanovení ceny a podmínek pro odkup. Popsal typ zamýšlené stavby, lehká 

montovaná, jednopatrová, zpevněná podlaha, dále nádvoří a oplocení. Starostka doplnila, že 

proti rozvoji podnikání nic nenamítá, ale v průmyslové zóně se dosud pozemky neprodávaly, 

není stanovena cena, například vyhláškou a také, že je třeba upřesnit umístění pozemků pro 

případný prodej tak, aby posléze nedošlo k problémům. Například špatnému přístupu k dalším 

možným pozemkům. Je toho názoru, že je třeba průmyslovou zónu nejdříve připravit. Záměr 

prodeje je však třeba zveřejnit na úřední desce. Přislíbila situaci ještě prověřit a panu 

Šmeralovi odpovědět. Také sdělila, že před vyvěšením záměru na úřední desky ještě 

zastupitele obešle přesným textem záměru. Navrhuje prokonzultovat možnost dělení pozemků 

v průmyslové zóně s architektem, který tvořil územní plán obce. 

 

Návrh usnesení 3/14/2012:          7 - 0 - 0 

ZO schvaluje záměr prodeje pozemku v průmyslové zóně pro výstavbu skladovací haly a 

nádvoří. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-N fi-N ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 3/14/2012  

 

 

Z dalších schválených návrhů jsou práce postupně realizovány, dle potřeby. 

 

3. rozpočtové opatření 2/2012 

 

Všichni zastupitelé obdrželi RO 2/2012 mailem k prostudování. Starostka podrobně probrala 

všechny položky RO 2/2012. Po té se hlasovalo. Pavla Vítová doplnila, že částka za prodej 

dřeva je pod paragrafem veřejná zeleň a ne pod paragrafem les. Starostka se domnívá, že jde 

pouze o překlep. Chybu nechá opravit. Ing. Přikryl vznesl dotaz, zda příjmy z loterií jsou 

příjmy z hracích automatů. Bylo mu odpovězeno, že nikoliv, že je to nová daň, která je 

vybíraná státem. Ing. Přikryl dodal, že je doporučeno valnou hromadou ČSTV tyto peníze 
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věnovat na sportovní činnost, ale řekl, že je na rozhodnutí zastupitelstva, zda peníze uvolní na 

sportovní činnost. Pavla Vítová sdělila, že si myslí, že na sportovní činnost se dávájí peníze. 

Starostka se také domnívá, že obec velmi podporuje sportovní činnost a v tomto RO je 

navýšení peněz na sportovní činnost o 6 tisíc korun. 

 

PŘÍJMY 
        

SU AU § pol ÚZ 
schval.  

rozpočet 
uprav.  

rozpočet 
zvýšení + 
snížení - 

důvod 

231 0100   4116 33113234     7 200,00 dotace VPP ze SR 

231 0100   4116 33513234     40 800,00 dotace VPP z ESF 

231 0100   4116 34070     7 000,00 dotace z MK na knihovnu 

231 0100   1341   6 6 200,00 poplatek ze psů 

231 0100   1351       12 500,00 odvod výtězku z provoz. loterií 

231 0100 3341 2111       500,00 hlášení místním rozhlasem 

231 0100 3639 3111   110 110 11 000,00 příjmy z prodeje pozemků 

231 0100 3745 2111     2 
140 

000,00 
příjmy z poskytování služeb a 
výr. 

  
     

      

Celkové zvýšení/snížení příjmů 
219 

200,00   

         VÝDAJE 
        

SU AU § pol ÚZ 
schval.  

rozpočet 
uprav.  

rozpočet 
zvýšení + 
snížení - 

důvod 

231 0100 3745 5011 33113234     7 200,00 dotace VPP ze SR 

231 0100 3745 5011 33513234     40 800,00 dotace VPP z ESF 

231 0100 3314 5021 34070     5 000,00 dotace z MK na knihovnu 

231 0100 3314 5139 34070     2 000,00 dotace z MK na knihovnu 

231 0100 1032 5169   40 40 23 000,00 
zvýšení podpora 
ost.produk.činn. 

231 0100 3419 5175   6 6 6 000,00 zvýšení pohoštění ost. těl. činn. 

231 0100 3429 5229   12 18 2 000,00 
zvýšení neinv. transf. STP 
Němč. 

231 0100 3639 5362   3 3 2 000,00 
zvýšení plat.daní a popl. 
stát.rozp. 

231 0100 3745 5169   37 27 20 000,00 zvýšení ost. služby veř. zeleň 

231 0100 6112 5167     5 15 000,00 zvýšení školení zastupitelé 

231 0100 3314 6111   15 15 
-15 

000,00 přesun mezi výdaji 

231 0100 3314 5021   25 25 15 000,00 přesun mezi výdaji 

231 0100 2212 5169   30 30 98 200,00 zvýšení silnice ost. služby 

231 0100               

231 0100               

231 0100               

231 0100               

231 0100               

231 0100               

231 0100               

231 0100               

Celkové zvýšení/snížení výdajů 
219 

200,00   
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Návrh usnesení 4/14/2012:          7 - 0 - 0 

ZO schvaluje rozpočtové opatření číslo 2/2012 bez výhrad. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-N fi-N ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 4/14/2012  

 

4. smlouva o budoucí smlouvě o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu 

 

Materiál byl rozeslán, starostka navrhuje smlouvu schválit. Jedná se o uložení kabelu el. 

vedení k novostavbě domu Vojtěcha Krejčíře. Břemeno je úplatné za jednorázovou úplatu. 

 

Návrh usnesení 5/14/2012:          7 - 0 - 0 

ZO schvaluje smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu 

– Kabel NN Krejčíř. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-N fi-N ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 5/14/2012  

 

5. smlouva o pronájmu pozemků 

 

Záměr pronájmu obecních pozemků p.č. 665, 663/1, 655/1 a 582/2 v k.ú. Valchov. Vyvěšeno 

na ÚD, jediným zájemcem je ZD Skály Benešov. Starostka navrhuje pronajmout pozemky 

ZD Skály Benešov. Vzhledem k požadovanému odkupu pozemků v průmyslové zóně, kde 

jeden z nich (jeho část) je právě předmětem budoucího nájmu, je třeba tuto skutečnost ještě 

prověřit, aby nedošlo k uzavření nájemní smlouvy, které by vadilo prodeji pozemků a naopak. 

Návrh nájemní smlouvy není prozatím k dispozici. Předpokládá se, že smlouva bude podobná 

jako v případě ostatních pozemků pronajatých ZD Skály. Zastupitelé (např. Ing. Dokoupil a 

Tomáš Kalik) požadovali návrh smlouvy, ten bude připraven na příští zasedání ZO a tam bude 

smlouva schválena. O pronájmu pozemků se tudíž nehlasovalo. 

 

6. dohoda o poskytnutí finančního příspěvku  

 

V rámci možnosti získání dotace ze Svazku obcí Boskovicko na nové herní prvky na dětské 

hřiště u MŠ je navrhována dohoda o poskytnutí finančního příspěvku. SOB doposud ze strany 

JMK neobdržel peníze, které vyplývají ze schválené dotace z PRV JMK. Poněvadž je třeba 

uhradit fakturu za provedenou dodávku a montáž herních prvků, SOB a OBEC VALCHOV 

uzavírají tuto smlouvu. SOB po obdržení peněz z JMK převede dotační část finančních 

prostředků na bankovní účet obce Valchov. Dohoda se uzavírá na částku 109 192,- Kč, což 

přesně odpovídá faktuře za nové herní prvky. Předpoklad dotace je kolem 17 až 20 tisíc 

korun. Zastupitelé dostali dohodu k prostudování. 

 

Návrh usnesení 6/14/2012:          7 - 0 - 0 

ZO schvaluje dohodu o poskytnutí finančního příspěvku mezi Svazkem obcí Boskovicko a 

OBCÍ VALCHOV podle zaslaného návrhu. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-N fi-N ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 6/14/2012  
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7. žádost o sponzorský dar 

 

Klub DC Poškoláci Valchov žádají o sponzorský dar na činnost klubu ve výši 5 000,- Kč. – 

viz žádost. Vzhledem k tomu, že reprezentují obec v jiné aktivitě, starostka navrhuje schválit, 

poprvé však ve výši 3 000,- Kč. Součástí dohody bude vyúčtování daru a aktivní zapojení 

šipkového klubu do dění v obci, podobně jako u ostatních organizací. Tomáš Kalik se zeptal, 

proč se šipkovému družstvu nedá celých požadovaných 5 000,- Kč, starostka odpověděla, že 

ve srovnání s jinými organizacemi navrhla nižší částku, ale nevidí problém ve schválení 

celého požadavku. Pavla Vítová se také domnívá, že 3 000,- Kč jsou dostačující. Ing. Přikryl 

navrhuje také 3 000,- Kč a následné pokrytí výdajů na akci, kterou by šipkový klub uspořádal 

pro starší děti. Karel Vrána doplnil, že turnaj členové DC už v minulosti uspořádali, toto 

potvrdil Tomáš Kalik, doplnil, že členové klubu také trénují hru se staršími dětmi téměř 

pravidelně. Po krátké diskusi a ve světle nových skutečností se zastupitelé shodli na návrhu 

sponzorského daru pro DC Poškoláci Valchov ve výši 5 000,- Kč.  
 

Návrh usnesení 7/14/2012:          7 - 0 - 0 

ZO schvaluje sponzorský dar DC Poškoláci Valchov ve výši 5 000,- Kč. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-N fi-N ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 7/14/2012  

 

8. fotbalové hřiště 

  

Ing. Přikryl přednesl doplněný bod č. 8 – fotbalové hřiště. Ing. Přikryl seznámil přítomné se 

skutečností, že „velká kopaná“ z důvodů nekvalitního hřiště ve Valchově končí. Hráči odmítli 

na stávajícím povrchu odehrát další sezónu zápasů. Hráči jsou uvolněni na hostování do 

Boskovic B, kde budou hrát na lepším povrchu, než je ve Valchově. Dále místostarosta sdělil, 

že Valchov je poslední obec na okrese, která de facto nemá fotbalové hřiště, což zaznělo i na 

valné hromadě ČSTV v Blansku a každým rokem se vydává výjimka, aby se na takovém 

povrchu mohl hrát fotbal. Místostarosta žádá zastupitele, aby byli konstruktivní v této věci, 

aby si jako předseda TJ Sokol Valchov mohl udělat obrázek o názoru jednotlivých zastupitelů 

na řešení problému s povrchem velkého fotbalového hřiště a jeho případným zatravněním. 

Tím pádem, zda mají zastupitelé názor, aby se navrátil velký fotbal do Valchova. Pokud ano, 

bylo by třeba pro to něco udělat a dodal, že TJ Sokol sám není schopen tuto situaci finančně 

vyřešit. Popsal stručně projektovou dokumentaci pro výstavbu nového zatravněného hřiště. 

Navrhuje udělat si průzkum firem z okolí a připravit stavbu na příští rok. Jednalo by se o 

přírodní trávu a rozpočet by se pohyboval kolem tří milionů korun, nejen předseda TJ Sokol, 

ale i členové výkonného výboru mají představu, že obec by se podílela dvěma miliony korun 

a TJ Sokol jedním milionem korun. TJ Sokol se však do této akce pustí jedině tehdy, pokud 

bude mít jistou finanční účast obce na stavbě hřiště. Předseda TJ Sokol Valchov je si jistý, že 

pokud bude ve Valchově hřiště s travnatým povrchem, hráči se z Boskovic vrátí. 

Nezapomíná, že údržba opraveného hřiště by něco stála každý rok, ale domnívá se, že by toto 

obec finančně zvládla, jednalo by se o asi 150 000,- Kč., doplnil, že jsou v prostoru hřiště 

vybudovány vrty pro případnou zálivku trávy. Žádá zastupitele o jejich názor, zda obnovit ve 

Valchově fotbal, či nikoliv, aby se všichni vyjádřili buď ano, nebo ne, aby se nezdržovali při 

hlasování nebo neříkali, že si musí věc rozmyslet. 

 Ing. Dokoupil seznámil přítomné s historií hřiště. V roce 2003 byl zpracován program 

obnovy obce a hřiště bylo jeho součástí. Byla zpracována projektová dokumentace na travnaté 

hřiště, bylo dvakrát požádáno o dotaci na SZIF, ale finance se nepodařilo získat, čili, hřiště se 

nepodařilo zatravnit. Co se děje se žádostmi nyní může sdělit současné zastupitelstvo. Ing. 
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Dokoupil neví co se děje v současnosti s plány a PD, která byla již dříve vypracována. Ptá se 

také na využití vypracované PD na hřiště. Starostka podotkla, že není možné, aby ing. 

Dokoupil nevěděl co se děje s jakoukoliv PD, neboť je zastupitelem nyní, stejně tak jako 

minulých 8 let. Ing. Přikryl řekl, že PD by byla jednoznačně využita, možná s nějakými 

úpravami a novým stavebním povolením. Sám již zajistil vypracování nového stavebního 

rozpočtu, dokonce i s možností uložení nepotřebné zeminy ve Žďárné při jejich stavbě – 

likvidaci nepovolené skládky. Tato stavba byla v minulosti diskutována, ing. Přikryl měl 

připravenu větší část peněz na vybudování celého areálu, minulé zastupitelstvo však akci 

nepodpořilo. Proto se ptá na názor všech dnes znovu. Ing. Dokoupil uvedl akce, které mělo 

v plánu vybudovat minulé zastupitelstvo. Nové zastupitelstvo získalo dotační peníze na 

stavbu víceúčelového hřiště a obnovu mostů a také finance za prodej plynovodu, takže není 

žádný problém. O fotbalovém hřišti zatím nebyla řeč. Starostka doplnila, že podala mnoho 

žádostí o dotace a zatím se v podstatě podařilo vše, kromě jedné, získat. Ing. Dokoupil, na 

přímou otázku ing. Přikryla zda vrátit fotbal do Valchova a vybudovat travnaté fotbalové 

hřiště, odpověděl ano. 

 Karel Vrána je také pro, podotýká, že problém by mohl být s financemi s ohledem na 

rozjeté projekty v obci. Nepodpořil by úvěr. Podotknul, že bude také potřeba změnit projekt, 

hlavně v prostoru střídaček. Místostarosta odpověděl, že zatím o úvěru také nepřemýšlel, 

osloví i případné sponzory a polohu střídaček měnit nehodlá.  

 Pavla Vítová si myslí, že fotbal k Valchovu patří, stejně jako Drtič – slangový název 

fotbalového klubu. Proti stavbě hřiště nic nemá. 

 Tomáš Kalik je také pro fotbalové hřiště. 

 Václav Hasoň je také pro, ale je třeba si uvědomit, že pokud se na hřiště nepodaří 

sehnat jiné peníze, zastaví se plánované investice v obci, například vytváření nových 

stavebních míst a podobně. Ale je 100% pro. 

 Starostka řekla, že je překvapena tak vzácnou shodou mezi zastupiteli. Souhlasí s tím, 

aby se ve Valchově hrál fotbal a že její názor se nezměnil za celou dobu co je členkou 

zastupitelstva obce Valchov. Vyzvala zastupitele, aby si uvědomili, že finance na stavbu 

travnatého hřiště, které požaduje TJ Sokol z obce (dva miliony) je částka velmi velká a ne 

všichni občané obce jsou fotbalovými fanoušky. Z pohledu právě těchto občanů by se mohlo 

zdát, že stávající zastupitelstvo sice pracuje, ale nevybudovali nic jiného než dvě fotbalová 

hřiště bez kvalitních hráčů a zajištění budoucnosti fotbalu v obci. Také je třeba si uvědomit, i 

když nepopírá, že valchovský fotbal nemá zázemí velkého hřiště, že zázemí nespočívá pouze 

v travnatém hřišti, ale také v základně hráčů – žáků, dorostu, mladších sportovců. Pokud toto 

nebude, fotbal ve Valchově tak jako tak skončí zároveň s koncem aktivní kariéry současného 

týmu. Dále podrobně probrala stavby, které jsou již v běhu, kolik budou stát, kdy obdržíme 

dotační peníze a jak s nimi bude dále naloženo. Je potřeba počítat i s jistými riziky, že finance 

z dotace mohou být kráceny a podobně. Znovu zopakovala plány zastupitelstva jako je tvorba 

stavebních míst pro občany a rozvoj obce a podpora takových investic, ze kterých se peníze 

alespoň částečně vrátí (například za prodej stavebních míst). Dále připomněla riziko toho, že 

travnaté hřiště by bylo využito jen na jeden účel – 1x za 14 dnů fotbalový zápas a jinak by 

nebylo možné na něj vstoupit, dále by vyžadovalo další investice jako je pořízení sekačky a 

dalšího vybavení, plat zaměstnance, který by prováděl údržbu, pořízení akumulačních nádrží 

na zálivkovou vodu. Není vyřešeno, kdo by se o investici staral, kde by bylo umístěno a za co 

pořízeno další vybavení. Starostka vždy tvrdila, že hřiště ano, ale ne z obecního rozpočtu, 

alespoň ne z větší části z obecního rozpočtu. Momentálně dotační tituly hřištím nepřejí, přesto 

si myslí, že je třeba stavbu hřiště zajistit z jiných zdrojů než je rozpočet obce. Musíme si 

položit tyto otázky a další, jak jinak by bylo hřiště využito, kdo a jak by se o něj staral, kdo by 

údržbu platil, dodala starostka. 
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 Starostka je toho názoru, že je nejdříve potřeba vybudovat základnu hráčů. Přes školní 

prázdniny najít člověka, který se bude o mladé fotbalisty starat a rozhodnout o něm. Se 

začátkem školního roku oslovit děti nejen z Valchova, ale i z obcí, kde se fotbal nehraje 

(Velenov, Ludíkov, Žďárná), zajistit trenéra a zahájit práci s mládeží, vstoupit do některé ze 

základních soutěží se žáky nebo dorostem. Zázemí hřiště pro malou kopanou a sokolovny je 

na velmi dobré úrovni. Starostka by se dříve než na hřiště soustředila na rozšíření sokolovny, 

přístavby s jevištěm a venkovním zázemím (sklady, WC, šatny), případně vytvoření 

ubytování. Otevíraly by se tak nové možnosti využití, například poskytování služeb pro školy 

v přírodě, různé tréninkové kempy a podobně, takto by se mohla pokrýt část provozních 

nákladů na areál a byla by o mnoho lepší výchozí pozice pro stavbu travnatého hřiště. 

 Starostka nepochopila, proč se nehraje (i v Boskovicích) fotbal pod TJ Sokol Valchov, 

když pro občany Valchova, coby návštěvníků utkání, je situace de facto stejná. Valchov by 

tak alespoň figuroval v tabulkách, fotbal by tak nebyl přerušen a to vše by jistě lépe nahrávalo 

k udržení valchovského fotbalu, potažmo vybudování nového hřiště. 

 K tomuto bodu se do rozpravy zapojil i Antonín Oujezdský, hráč a vedoucí osobnost 

valchovského fotbalu, který situaci dobře zná a denně pracuje s finančními prostředky, i 

dotačními, jak sám uvedl. Potvrdil, že mu TJ Sokol nevyšla vstříc kvůli záchraně fotbalu ve 

Valchově, sám shání prostředky, aby se mohlo hrát alespoň jako Boskovice B, měl v plánu 

některé zápasy sehrát ve Valchově na původním povrchu. Kdyby se hrálo pod TJ Sokol 

Valchov, přispěl by na rozhodčí. Starostka dodala, že postoj výkonného výboru TJ Sokol je jí 

také záhadou a že ona sama přišla na jednání ohledně budoucnosti fotbalu ve Valchově, 

nemůže však o této věci spolurozhodovat, neboť není členem výboru TJ Sokol. Pan 

Oujezdský ještě dodal, že pokud chce s valchovskými hráči fotbal hrát, musí si peníze sehnat 

ze svého.  

 Karel Vrána navrhuje přispět na naše hráče z obecního rozpočtu do Boskovic. Ing. 

Přikryl potvrdil rozhodnutí výkonného výboru TJ Sokol, nehrát pod TJ Sokol Valchov, ale 

pustit hráče na hostování do Boskovic. Tomáš Kalik navrhnul, že možnost by byla přispět 

z obecního rozpočtu na valchovské hráče fotbalu do Boskovic a o tuto částku ponížit 

příspěvek TJ Sokolu Valchov.  

 Vzhledem k tomu, že diskuze se posunula od hřiště k fotbalu a TJ Sokol, starostka 

požádala místostarostu, který žádal o zařazení tohoto bodu o celkové shrnutí situace. 

Místostarosta na závěr shrnul: všichni z přítomných se vyjádřili pro podporu výstavby hřiště 

s finanční spoluúčastí TJ Sokol Valchov a obce Valchov a že bude zpracován harmonogram 

včetně financování.  

 

9. různé 

 

a) větrné elektrárny 

Do bodu různé se se svojí prezentací přihlásil pan Švec – zástupce firmy S and M CZ s.r.o., 

která se zabývá výstavbou větrných elektráren a chtěl by seznámit zastupitele obci Valchov se 

svým návrhem. Vzhledem k tomu, že není zastupitelem ani občanem obce Valchov nechala 

starostka o možnosti jeho vstupu hlasovat.  

 

Návrh usnesení 8/14/2012:          7 - 0 - 0 

ZO schvaluje vystoupení pana Švece, zástupce firmy S and M CZ s.r.o., která se zabývá 

výstavbou větrných elektráren. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-N fi-N ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 8/14/2012  

 

Pan Švec uvedl: poděkoval zastupitelstvu za udělení slova, představil svoji firmu jako 
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společnost z Jevíčka, která na okrese buduje větrné elektrárny a vystavěla 18 elektráren 

v okolí. Dále řekl, že jak slyšel, není pro obce jednoduché shánět finance a Valchov má štěstí, 

že obec je v lokalitě, která je velmi vhodná pro stavbu větrné elektrárny. Předal zastupitelům 

materiály, které vyznačují možnosti umístění stožárů větrníků. Sdělil, že není třeba mít 

z tohoto zařízení obavy a nabídl nějaké peníze za umístění elektráren do obecního rozpočtu. 

Ing. Dokoupil potvrdil, že již v minulosti tady tato možnost byla, ale firma, která ji 

prezentovala, nebyla schopna reagovat na dotazy členů zastupitelstva. Pan Švec dále 

pokračoval, že jejich společnost, bude-li zájem, je schopna promluvit s občany vysvětlit jim 

záměr i celkovou situaci, aby je zbavil veškerých obav. Výhoda pro obec by byla asi 100 tisíc 

korun za jeden stožár. Václav Hasoň vznesl dotaz, co na situaci říká obec Ludíkov, které by se 

provoz zařízení velmi dotýkal. To, prozatím firma neřešila. Domnívá se však, že zástupci 

Ludíkova této možnosti nejsou moc nakloněni. Místostarosta se zeptal, zda je firma S and M 

s.r.o. finančně silná a byla-li by možnost platby za umístění strojů i na 5 nebo 10 let dopředu. 

Pan Švec odvětil, že není k tomuto kompetentní, ale je ochoten věc probrat s generálním 

ředitelem a dát již zítra vědět. Václav Hasoň dodal, že pozemky v zamýšlené lokalitě jsou 

soukromé a stavbu by bylo stejně třeba projednávat s nimi. Zástupce investora je si toho 

vědom, nejdříve ale potřebuje znát názor obce. Starostka uvedla, že je nutné projednat ještě 

mnoho otázek, schválení Agentury ochrany přírody, změna územního plánu, bylo ve stejné 

lokalitě navrhováno jiné využití apod. Pan Švec o všem tomto ví, ale bez souhlasu obce 

nemůže požádat společnost E.ON o připuštění do sítě pro plánované zařízení. Ukázal i článek 

z června 2012 o městě, které je energeticky plně soběstačné, kde mají větrnou elektrárnu i 

vlastní filtrační systémy na odpadní vody. Starostka se zeptala, zda se jedná o město 

v Holandsku nebo Německu. Šlo o město v Holandsku. Pavla Vítová řekla, že si myslela, že 

se jedná o město v České republice. Pan Švec podotknul, že by toto bylo možné i u nás a je to 

jedna z posledních možností jak se k takové výhodné pozici dostat. Odpověděl ještě na další 

dotazy – stožáry jsou vysoké 85 metrů, legislativa v této oblasti se brzy změní a výstavba 

větrných elektráren nebude již tak finančně zajímavá. Starostka se domnívá, že to je dosti 

závažná věc a zásah do krajiny a bude třeba tuto záležitost dobře promyslet a prohovořit 

s každým jednotlivým občanem obce Valchov. Místostarosta navrhuje si věc rozmyslet do 

příštího zasedání (přibližně do poloviny září) a na něm se k záměru jasně vyjádřit. Následně 

by se mohla řešit další povolení. 

 

b) vítací cedule 

Firma „Safe outdoor“ nabídla možnost umístění „vítacích cedulí“ při vjezdu do obce. 

Finančně zajistí firma (Axa pojišťovna), povolení obec. V rámci připravovaných úprav 

dopravního značení v obci, se tato možnost jeví starostce jako zajímavá a navrhuje schválit. 

Ing. Dokoupil řekl, že toto už v obci bylo a moc se to neosvědčilo, že dopravní značka 

počátek obce v reflexním rámu bude stačit. Někteří přítomní potvrdili, že cedule už ve 

Valchově byla, některým se možnost cedule zdála jako dobrá. Původní snad nebyla 

odstraněna z důvodů neefektivnosti, ale byla zničena při odhrnování zmrzlého sněhu cestáři.  

 

Návrh usnesení 9/14/2012:          4 - 2 - 1 

ZO schvaluje vybudování „vítacích cedulí“ při vjezdu do obce jako psychologického 

momentu ke snížení rychlosti. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-2 be-N fi-N ví-0 do-2 

Nebylo přijato usnesení č. 9/14/2012  

 

c) zpráva z kontroly kontrolního výboru 

Starostka poprosila předsedu KV Václava Hasoně o přednesení zprávy. 

Kontrolní výbor se sešel 19. 6. 2012 a kontroloval na kontrolu jednacího řádu obecního 
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zastupitelstva, výběr místních poplatků a kontrolu stromů v obecním lese, zejména napadení 

kůrovcem. 

Bylo zjištěno: 

- Jednací řád: Článek 2. – Pravomoci zastupitelstva obce, platí zákon o obcích § 84 a 85 

                       Článek 9. – Hlasování, bod 3 – Usnesení je přijato, hlasuje-li pro návrh 

nadpoloviční většina všech členů ZO (opravit přítomných členů ZO) 

                        Článek 10. – Dotazy členů zastupitelstva obce,  

bod 2 (právo na informace podle § 82 zákonu o obcích), na dotazy a připomínky 

odpovídá dotazovaný bezodkladně, připomínky, jejichž obsah vyžaduje prošetření 

nebo provedení jiného opatření, zodpoví písemně, nejdéle do 30 dní. V našem 

jednacím řádu je do 60 dní. 

 

- Výběr poplatků: Poplatky jsou vybírány v souladu s vyhláškou o odpadech, k tomuto 

dni evidujeme 3 neplatiče. Tito byli osloveni a žádáni o uhrazení v co nejkratším 

termínu 

- Kontrola stromů v lese: evidujeme suchý strom v lokalitě „nad parkovištěm“, směr 

Žďárná, vedle hlavní silnice 

Opatření k nápravě nedostatků: Projednání na zastupitelstvu obce. 

 
Starostka uvedla ke kontrole jednacího řádu – ano, v případě číslování paragrafů se opravdu 

jedná o překlep.  

 Co se týká hlasování, také ví o této chybě, jen z časových důvodů nestihla podat 

dřívější návrh na opravu této chyby.  

 Ing. Dokoupil řekl, že se máme všichni podívat do jednoho z minulých zápisů, kde 

tuto formulaci kritizoval, ale pan Brož, neomylný, si prosadil svůj názor. Václav Hasoň to 

jako velkou chybu nevidí, neboť se nepřijalo žádné usnesení, ve kterém by mohlo být 

hlasování považováno za sporné. Starostka dodala, že si nemyslí, že by pan Brož byl 

neomylný, ale že není potřeba mluvit o člověku, který tady není a nemůže se bránit. Opravdu 

se starostka původně domnívala, že stačí nadpoloviční většina přítomných členů, věc si však 

již dříve (dávno před kontrolou KV) ověřila na odboru dozoru MV ČR. Dává si však bedlivě 

pozor, aby hlasování vždy proběhlo v souladu se správným výkladem zákona. Chyba se 

opraví a na příštím zasedání se schválí oprava jednacího řádu. 

 Ing. Dokoupil ještě doplnil, že i tato otázka byla v testu „Vzdělaný zastupitel“ a on ji 

odpověděl správně a měl všechny odpovědi správně a nenechal se zmást jednacím řádem obce 

Valchov. „Měl jsem tak všechny odpovědi správně, pokud bych se nechal zmást, měl bych 

jednu odpověď špatně“, dodal ing. Dokoupil. Václav Hasoň sdělil, že také složil test 

„Vzdělaný zastupitel“ na plný počet bodů. Starostka projevila radost, nad skutečností, že 

máme vzdělané zastupitele na 100%. Ing. Dokoupil na závěr podotknul, že má pocit, že se dá 

na názor „jenom“ občana více než na názor zastupitele obce. Starostka toto již 

nekomentovala.  

 Ohledně článku 10 – dotazy zastupitelstva obce – chyba zřejmě vznikla 

nezapracováním novely vyššího předpisu, řekla starostka. Václav Hasoň řekl, že obecní 

zastupitelstvo nemusí mít schválen žádný jednací řád, neexistuje žádný postih a neporušuje se 

zákon, je to pouze doporučení. Musí se však dodržovat zákon o obcích. 

 Výběr poplatků – vzhledem k citlivosti údajů nebudou konkrétně vyjmenovány osoby, 

které nemají dosud uhrazeny místní poplatky. Tito občané budou znovu upozorněni. 
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d) zpráva z kontroly finančního výboru 

Předsedkyně FV byla omluvena, zpráva bude přednesena na příštím zasedání. 

 

e) zpráva z veřejnosprávní kontroly v MŠ 

Vedoucí kontrolní skupiny byla omluvena, zpráva bude přednesena na příštím zasedání. 

 

f) zájezd do ZOO Olomouc 

Účastníci zájezdu byli zájezdem nadšeni, starostka poděkovala za zajištění zájezdu, požádala 

o fotografie, aby je mohla umístit na webové stránky obce Valchov. Předpokládá, že faktura 

za autobus přijde poštou. Autobus zajistila firma BODOS Boskovice. 

 Ing. Přikryl se zeptal, zda se zajistí v tomto roce ještě nějaký další zájezd. Starostka 

odpověděla, že by byl vhodný zájezd do Brna do divadla, jako náhrada za neuskutečněný 

zájezd na divadelní představení do Prahy. Starostka a Tomáš Kalik budou sledovat programy 

brněnských divadel a vyberou vhodný termín i představení. 

 

g) kanalizační přípojky na Velenovské 

Starostka uvedla, že v rámci rekonstrukce kanalizace v rámci projektu Dyje II. se v minulosti, 

při připomínkování projektové dokumentace, opomnělo na přepojení čtyř domů na 

Velenovské do nové kanalizace. Pokud by se na tuto záležitost nepřišlo, domy by nebyly 

přepojeny a po zalití staré kanalizace betonem by nastaly velké problémy. Místostarosta věc 

řešil se zástupci investora i dodavatele stavby a podařilo se mu vyjednat dodatečné dopojení 

domů na kanalizační síť. Ing. Dokoupil uvedl, že chyba je na straně Vodárenské akciové 

společnosti, že o této situaci věděla. Místostarosta ing. Dokoupilovi znovu objasnil jádro 

problému a dodal, že obec Valchov se k projektu, při nejmenším jako účastník stavebního 

řízení, vyjadřovala. V plánované PD rekonstrukce chybí celá zmiňovaná větev s přípojkami. 

Ing. Dokoupil řekl, že se tomu diví, že toto měla zajistit Vodárenská akciová společnost. 

Starostka dodala, že PD byla odsouhlasena v roce 2009. Ing. Dokoupil ještě dodal, že u 

jednání souvisejících s rekonstrukcí kanalizace byl bývalý starosta a za něho nemůže mluvit a 

že je rád, že se situaci podařilo takto vyřešit.  

 

h) nový Valchovský zpravodaj a vylepšené webové stránky obce 

Starostka vyzvala zastupitele ke spolupráci a zapojení se do projektů a výzev v obou obecních 

„médiích“. Uvedla, že se dohodla s kronikářkou Pavlou Vítovou na seriálu článků 

„z valchovské kroniky“ a doufá, že podklady obdrží včas před vydáním dalšího čísla 

Valchovského zpravodaje. Dále se zeptala, jak se zastupitelům líbí Zpravodaj a webové 

stránky obce Valchov. Karel Vrána doporučil, aby na webu obce byla uvedena doba otevření 

kontejneru za OÚ. Ing. Dokoupil postrádá snazší přístup k odkazu „úřední deska“, přál by si, 

aby tento odkaz byl na úvodní stránce webu. Pavla Vítová sdělila, že toto je běžně (i u jiných 

obcí) pod odkazem „obecní úřad“. Nikdo další z přítomných nereagoval. 

 

10. diskuze – zastupitelé: 

 

 Místostarosta požádal zastupitele o pomoc při zajištění cyklistických závodů v obci 

28. a 29. 7. 2012. Ještě bude jednotlivé zastupitele kontaktovat. Starostka přislíbila pomoc. 

 Karel Vrána navrhnul třetí webovou kameru, která by byla nasměrována na fotbalové 

hřiště a zadní část sokolovny, která je náchylná k poškozování. Starostka k víceúčelovému 

hřišti (VH) ještě uvedla, že po předchozí silné bouřce byly zaznamenány drobné škody, 

naplavení zeminy a propadlina na umělém povrchu hřiště. Toto je již zreklamováno. 



   14 

 Tomáš Kalik připomněl lepší nastavení světel na víceúčelovém hřišti. Dále splavování 

zeminy v zadní části VH by bylo potřeba ošetřit. Starostka řekla, že již podnikla kroky 

k vyřešení situace. 

 Místostarosta také podotknul, že jsou v řešení lavičky k VH, prozatím by se přesunula 

část laviček z fotbalového hřiště za ochrannou síť VH. 

 Ing. Dokoupil se zeptal, zda se bude ZO v nejbližší době scházet z důvodů velkého 

hřiště nebo větrných elektráren. Starostka odpověděla, že bude stačit komunikace mailem, 

pokud bude nezbytné se sejít dříve než v září, nemá s tím žádný problém. Ing. Dokoupil se 

znovu vrátil k problému větrných elektráren a vylíčil průběh jednání ohledně případné stavby 

větrníků v minulosti. Dodal, že firma neměla připravenu žádnou strategii a nebyla schopna 

reagovat na dotazy zastupitelů. Je třeba také vzít v úvahu, že stroje by stály, z pohledu 

valchovských, proti jižní straně a je obava stínění nebo stroboskopického efektu, doplnil. 

Místostarosta uvedl, že z tohoto by si nedělal těžkou hlavu, do větrných elektráren by šel, 

s ohledem na možný zisk na 10 let dopředu. Získaly by se tak finanční zdroje pro vybudování 

fotbalového hřiště. Starostka podotkla, že pro a proti je mnoho a není si jistá, zda 100 tisíc 

korun ročně je tak závratná částka, aby výstavbou elektráren Valchov „trpěl“. Pavla Vítová 

souhlasila se starostkou.  

 

Diskuze - občané: 

 Pan Ženata hovořil o způsobu přijímání dětí z Valchova do základní školy 

v Boskovicích. Nelíbí se mu rozdělení sourozenců na dvě různá pracoviště ZŠ (Sušilova a 

„zelená“). Požádal proto starostku o intervenci u ředitele základní školy Boskovice. Starostka 

přislíbila, že s ředitelem ZŠ promluví. Václav Hasoň doplnil, že jeho děti jsou také na dvou 

různých pracovištích ZŠ a vzhledem k blízkosti obou budov nevidí v tomto zásadní problém. 

Upřednostnění sourozence na „zelenou“ bylo dodržováno v případě, že starší dítě umístěné na 

pracovišti „zelená“ bylo ještě na 1. stupni ZŠ. Starostka vysvětlila systém, jakým obec 

Valchov zajišťuje svoji povinnost zajistit svým občanům předškolní a základní školní 

vzdělávání. ZŠ Boskovice není povinna naše žáky umístit, přednostně je povinna obsloužit 

vlastní děti. 

 Pan Marek Ženata vyslovil obavu, že při prodeji pozemků v průmyslové zóně by mohl 

nastat problém s využitím ploch. Také ho zajímal příjezd vozidel, například nákladních do 

prostoru průmyslové zóny. Byl by nerad, kdyby v dané lokalitě vzniklo „vrakoviště“ ojetých 

automobilů. Toto mu ihned pan Radim Šmeral vyvrátil, sdělil, že plochu by využíval pouze 

pro skladování obalového materiálu a zařízení, se kterým podniká jeho manželka. Také ke 

skladování dopravní techniky, žádný servis nebo vrakoviště neplánuje. 

 Dále pan Ženata řekl, že stromy, které byly vysázeny jako clona (pohledová, prachová, 

pachová) mezi lakovnou a rodinnými domky byly užitečné a nelíbí se mu, že byly přesazeny 

na jiné místo. Starostka uvedla, že stromy se nacházely na prodaném pozemku, tudíž obec již 

nemohla rozhodovat o jejich zachování či odstranění. Dodala, že záměr prodeje byl vyvěšen 

po dobu 15 dnů na obou úředních deskách obce, ještě než došlo k prodeji pozemku. Pan 

Ženata odvětil, že nečte úřední desku. Starostka odpověděla, že to je chyba, nyní se však 

s jeho připomínkou nedá nic dělat. Majitel lakovny však přislíbil vybudovat plot a zajistit 

jinou novou výsadbu. Místostarosta doplnil, že pokud výpary z lakovny obtěžují obyvatele 

nových rodinných domů, zajistí měření těchto látek. Marek Ženata připomněl nájezdy na nově 

vybudovanou cestu „nad kravínem“, aby se nezapomnělo je dořešit (hrboly) a navrhuje 

výsadbu stromů a jiné zeleně. 

 Starostka řekla, že je ráda, že se občané více zapojují do dění v obci, například formou 

diskuze na fóru obecních internetových stránek. Uvedla, že se snaží pracovat ze všech svých 

sil, často 16 hodin denně. Nedovolila by si však tvrdit, že neudělá chybu nebo může něco 

přehlédnout. Také zdůraznila, že nikdy nemohou být úplně všichni na 100% spokojeni, vše je 
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otázkou kompromisů, dohody a vzájemné domluvy. Posteskla si, že jí připadá, že vše co 

doposud udělala, není dost dobré, že nikdo nezhodnotil například to, že všechny dotace o 

které žádala (vyjma víceúčelového hřiště z MAS Boskovicko Plus) byly pořízeny ve vlastní 

režii a byly velmi úspěšné. Nikdo neohodnotil úroveň Valchovského zpravodaje, ani 

webových stránek obce Valchov a tím pádem velmi slušnou informovanost občanů.  

 

 

 

11. Závěr 

 

Starostka poděkovala všem za účast a podnětné připomínky. 

Ukončila zasedání ZO Valchov v 22.26 hod. 

 

 

Ve Valchově 4. 6. 2012  

 

 

zapsala: ing. Jindřiška Brožová 

 

 

 

 

 

Ověřovatelé:  ing. Jiří Dokoupil     ………………………… 

 

 

 

 

 

Václav Hasoň      ………………………… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Jindřiška Brožová 

        starostka obce 


